
 

Referat  

Regelverksforum 
 
7.9.2016 
Til: Medlemmer i Regelverksforum 

Møtedato: 7.9.2016 
Møtested: Petroleumstilsynet – Møterom Alexander Kielland 
 

Til stede:   
Sigve Knudsen (Ptil), Anne Vatten (Ptil), Hilda Kjeldstad (Ptil), Janne Haugland(Ptil), Øystein 
Joranger (Norsk olje og gass), Roy Erling Furre (SAFE), Are Gauslaa (Norges Rederiforbund), Håkon 
Aasen Bjerkeli (Industri Energi), Åse Waage (Sdir), Nina Hanssen Åse (Sdir), Hilde Selle (Norsk Industri), 
Rune Ytre-Arna (ASD), Audun Ingvartsen (Lederne), Mohammad Afzal (Fellesforbundet), Janne 
Dahle-Melhus (FMRO), Marit Bergeland (FMRO). 

Tilstede til og med agendapunkt 4: Birgitte Rødsæther (Ptil) 

 

Forfall:  
Ingeborg Rønning (Miljødirektoratet), Tore Ulleberg (Norsk olje og gass), Odd Rune Malterud (DSO). 

 
1. Godkjenning av innkalling og agenda 

Innkalling og agenda ble godkjent.  

Det har kommet inn tre saker under agendapunkt 8 «Eventuelt»:  

- Tema for møter framover 

- Orientering: EUOAG (EU Offshore Authorities Group) og arbeid med utvikling av «BREF» et 

referansedokument for best tilgjengelig teknologi for leting og utvinning av hydrokarboner  

- Møte med statsråd Anniken Hauglie angående Goliat spesifikt og tilsynsregime og regelverk 

generelt. 

 

2. Godkjenning av referat og aksjonsliste fra møte 7.6.2016. 

Det kom inn noen innspill til presisering i referatet fra møte 7.6.2016. Endringene er innarbeidet 

og referatet ble godkjent og vil bli publisert på Ptils hjemmeside.  

 

Aksjonslisten ble gjennomgått i møtet.  

Aksjonslisten ble godkjent og vil bli vedlagt referatet.  

 

3. Skifte av leder for forumet 

Det ble kort orientering om skifte av leder. Fra 1.8.2016 har Sigve Knudsen overtatt stillingen 

som direktør for Juss og Rammevilkår. Han vil dermed overta ledervervet i Regelverksforum etter 

Anne Vatten.  

 



 

Nye representanter i Regelverksforum ble også introdusert: Janne Dahle-Melhus og 

Marit Bergeland fra fylkesmannen i Rogaland (FMRO). Ny sekretær for Regelverksforum 

er Janne Haugland (Ptil).  

 

Det ble også en kort presentasjon av øvrige medlemmer i Regelverksforum som følge av skifte av 

leder for forumet, samt flere nye.  

 

4. Status «Flerbruksfartøy» 

I møtet ble utkast til «Flerbruksfartøy –rapport» med innarbeidet innspill fra partene presentert. 

Oppdraget er fra ASD og rapporten inneholder faktisk beskrivelse av flerbruksfartøyenes 

aktivitet, hvilke operasjoner som utføres, omfanget, beskrivelse av skipenes handlingsmønster og 

utviklingstrekk. Det er også foretatt en rettslig beskrivelse av situasjonen, inkludert Norges 

folkerettslige forpliktelser, herunder uklarheter om hvilket regelverk som gjelder. Mandatet 

innebærer ikke at det skal gjøres sammenligningsstudier av ulike nasjonale og internasjonale 

regelverk, eller ulike myndigheters håndheving av dette. Det skal heller ikke angis tiltak.  

 

Rapportutkastet ble sendt til partene kort tid etter sist møte i Regelverksforum 7.6 2016, for 

kommentering. Når det gjelder ivaretagelse av kommentarene har Ptil rettet opp eller utdypet 

fakta-feil og uklarheter. Enkelte forhold som organisasjonene mener burde være omtalt, kommer 

nå tydeligere frem, det blir flere steder i rapporten vist til organisasjonens vedlagte innspill.  Det 

er også utarbeidet en kommentarmatrise som vil legges ved oversendelsen av rapporten til 

partene 12. september.  

 

5. Status «Flyt av flyttbare» 

Ptil har mottatt en bestilling fra ASD basert på rapporten «Flyt av flyttbare innretninger mellom 

kontinentalsokler i Nordsjøbassenget», som ble overlevert ASD 1. juli 2015. Brevet om oppfølging 

er sendt til partene i Regelverksforum 7. april 2016.  Ptil er bedt om å utrede åtte tiltak. Dette 

arbeidet er i gang og vi vil involvere Regelverksforum i arbeidet når slik involvering vil være mest 

hensiktsmessig i forhold til fremdriften av arbeidet. Ptil er bedt om å rapportere til 

departementet status og fremdrift i løpet av september.  

 

På spørsmål angående tiltak fire «Aksept av ulike standarder», som nevnt i møtene i mars og 

juni, svarte Rederiforbundet og Norsk Olje og Gass at saken vil bli fulgt opp når konkrete behov 

melder seg.   

 
6. Regelverk: Planer for fase II og fremtidig regulering 

Høring av endringer i HMS-regelverket har frist 1. oktober. Behandling av høringskommentarer 
vil bli presentert i desember-møtet. 
 
Det vises for øvrig til informasjon i punkt 8. 

 

7. Høringer.  

Aktuelle høringer ble gjennomgått fra Ptil og Sdir. Liste over høringen vedlegges referatet.  

 



 

 

8. Eventuelt  
 
8.1 Tema for møter fremover 
Neste ordinære møte i Regelverksforum er 7. desember. Et mulig tema for møtet er presentasjon 
av FMROs arbeids og ansvarsområde mot petroleumsvirksomheten v/Janne Dahle-Melhus 
og/eller Marit Bergeland. I tillegg er partene bedt om å gi innspill til tema for neste års møter i 
Regelverksforum og presentere deres forslag til årlige endringer av regelverket. Ptil vil 
gjennomgå innkomne høringskommentarer til årets endringsforslag og behandlingen av disse.  
 
Det vil bli avholdt et ekstraordinært møte 15. november på Tou Scene. Tema for dagen er 
fremtidig regulering. Regelverksforum hadde innspill om at det bør være klare punkter på 
agendaen og bestillinger til partene for møte slik at vi kan får gode diskusjoner. Agenda og tema 
for møte vil sendes ut i forkant.  
 
8.2 EUOAG 
Det ble orientert fra sist møte i EUOAG 29. juni. Agenda for møtet:  
- Status for implementering av offshore sikkerhetsdirektivet i medlemslandene. 
- Orientering fra DECC UK om kvalifisering av rettighetshaver og operatører.  
- Orientering fra Italia om finansielle garantier og HMS – krav for aktørene 
- Mulighet for deling/utveksling av kompetanse mellom myndighetslandene  
- Oppdatering på arbeidet med BREF se under 
- Håndtering av ulykker på grunt vann ved IOGP 
- IADC retningslinje for utvikling av integrerte styringssystemer for borerigger 
- Innspill fra IOGP, IMCA, IADC og IndustryAll 
 

8.3 BREF  
Det ble orientert om status i EUs arbeid med utvikling av en BREF. Norske myndigheter har stilt 
spørsmål ved behovet for utvikling av et slikt dokument i og med vi har et velutviklet risikobasert 
regelverk. Et slikt dokument kan få begrenset nytteverdi for norsk sokkel. Det er imidlertid 
besluttet at det skal utvikles en BREF og en tekniske arbeidsgruppe er etablert. Det er besluttet 
at norske myndigheter skal følge med utviklingen og gi faglig innspill. En rekke av de emnene som 
det jobbes med er sentrale i forhold til Ptils ansvarsområde. I det første møtet deltok således 
Miljødirektoratet og Ptil. Det er planlagt et nytt møte i arbeidsgruppen i slutten av oktober. 
 
8.4 Møte hos statsråd Anniken Hauglie angående Goliat spesifikt og tilsynsregime og regelverk        
generelt. 
I møte med statsråden gjennomgikk Ptil bakgrunn, prosess, status i Goliat- saken. Det ble vist til 
de omfattende aktivitetene som Ptil har gjennomført ovenfor Goliat. Fra før PUD (2008) til 
dagens situasjon. Konklusjonen fra møtet er at regelverket og Ptils «verktøykasse» fungerer.  

 

 
 
 
Referent: Janne Haugland (JaH) 
Rådgiver Petroleumstilsynet 

 


